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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  6 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 02/2011 
Caràcter: ordinari 
Data: 12 de desembre de 2011 
Horari: de 19.38 a 21.21 h 
Lloc: Centre Cívic de la Creu de Barberà 
 
 
Assistents 
 
Montserrat Capdevila Tatché, presidenta 
Jesús Lafuente Gutiérrez, vocal del PSC 
Roberto Abril Antón, vocal del PSC 
Pilar Pueyo Ruiz, vocal del PSC 
Juan Manuel Poyatos Súarez, vocal del PSC 
Luis Rosal Martínez, vocal del PP 
Anna López Muñoz, vocal de l’AV de la Creu de Barberà 
Conxita Membrives Gabaldà, vocal de l’AV de les Termes 
Antonio Cuevas Cerrillo, vocal de l’AV d’Espronceda  
Juan Egea Zaguirre, vocal de l’AV de Campoamor 
Josep Guàrdia Anglés, vocal de les entitats de gent gran  
Andrés Montávez Gómez, vocal de les entitats culturals 
Taoufik Ezzouak Ghazal, vocal de les entitats culturals 
Pedro Sánchez Martínez, vocal de les entitats esportives 
Susana Ruiz Espinosa, vocal de les entitats esportives 
Joan Gasull i Embid, vocal de les entitats juvenils 
Moisés Morales Ruiz, vocal de les entitats educatives 
Mohamed Eddabouzi, vocal del grup altres entitats 
Raquel Alcaide Lozano, vocal de CiU (5%) 
Marta Fuentes Domingo, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Josep Abellán Martínez, cap de l’àrea d’Economia i Serveis Centrals 
Montserrat Cadevall Vigués, cap de secció de Gestió Pressupostària 
Ángel Muñoz Aperador, coordinador del Districte 6 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Gabriela Jiménez Álvarez, vocal de les entitats de comerciants 
José Luis González Jiménez, vocal representant dels centres d’ensenyament 
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Albert Lluís Milà Niubó, vocal representant dels Centres d’Atenció Primària 
 
Excusen la seva absència: 
 
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat  
José Antonio Villarreal Benavides, vocal de les entitats esportives 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la constitució. 
2. Ordenances i pressupostos 2012. 
3. Comunicacions. 
4. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte, de 30 d’abril de 1997, la regidora declara oberta la sessió.  
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
La Sra. Montserrat Capdevila dóna la benvinguda als vocals i a les persones representants 
d’entitats del Districte 6 presents entre el públic. Comenta que en la convocatòria de la sessió 
va mancar incloure per error els punts 3 i 4 de l’ordre del dia, sobre comunicacions i torn obert 
de paraules, i que per tant s’inclouran a continuació dels punts 1 i 2.  
 
 
1. Aprovació de l’acta de la constitució 

 
Acord: S’aprova l’acta número 1/2011, de 25 d’octubre de 2011.  
 
 

2. Ordenances i pressupostos 2012 
 

La Sra. Montserrat Capdevila presenta el Sr. Josep Abellán, cap de l’àrea d’Economia i 
Serveis Centrals, i la Sra. Montserrat Cadevall, cap de secció de Gestió Pressupostària, 
que presentaran el contingut dels punts 1 i 2. Confirma entre els assistents que hagin 
rebut correctament la documentació que s’ha enviat d’aquest punt de l’ordre del dia. 
 
S’inicia l’explicació de la proposta de pressupostos per a l’exercici 2012, amb el suport 
d’una presentació de diapositives. El pressupost de l’Ajuntament és l’expressió 
econòmica de les voluntats de l’equip de govern. Per mitigar l’impacte de la crisi el 
principal repte és mantenir la cohesió social, establint prioritats amb sensibilitat 
comunitària i amb eficàcia, eficiència, transparència i austeritat. El model ideològic que 
s’ha seguit és afrontar la crisi defensant l’estat del benestar, adequant les despeses als 
actuals ingressos amb el criteri de sensibilitat social. 
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El pressupost s’ha elaborat tenint en compte els condicionants següents: que s’ha de 
mantenir l’equilibri pressupostari, és a dir, sense dèficit inicial; que hi ha hagut reducció 
d’ingressos i que s’han de reduir les despeses. 
Pel que fa el pressupost d’ingressos, i segons una gràfica on es recull una comparativa 
dels ingressos del 2011 i dels previstos pel 2012, es mostra com de manera general 
tots els ingressos es redueixen (impostos, taxes, etc.), així com les transferències 
corrents i de capital, que són els diners que provenen de fora de l’Ajuntament. L’impost 
sobre béns immobles és l’únic que es preveu que pugi. Així doncs, si el 2011 es van 
tenir uns ingressos de 190.832.500 €, l’any 2012 es preveu que siguin de 171.371.000 
€. Des de l’any 2009 i fins avui, els pressupostos han tingut una evolució negativa del 
14%. 
 
Pel que fa el pressupost de despeses, i segons es mostra en una nova gràfica, tota 
l’assignació econòmica dels capítols en què es divideix s’ha vist retallada (personal, 
compres, subvencions, despeses financeres i inversions). Dins del marc d’aquestes 
retallades, els criteris que s’han seguit per elaborar el pressupost de despeses han sigut 
els següents: 
 

• donar suport a les persones i a les famílies afectades per la crisi 
• manteniment d’una notable qualitat en els serveis 
• manteniment de les subvencions a les associacions 
• reducció de les despeses de personal 
• reducció de les despeses dels grups municipals 

 
Pel que fa les actuacions que es duran a terme, els criteris de priorització són els 
següents: 
 

• realitzar les actuacions que aportin major valor afegit 
• assumir actuacions en l’àmbit intern, amb personal propi 
• aplicar una estricta política de despesa en els consums i subministraments 
• ajustar els programes a les possibilitats pressupostàries (festa major, 

subvencions, programa Ciutat i Escola, etc.) 
• procurar incrementar els recursos externs (patrocini) 
• mantenir el suport a les associacions com a eina de cohesió social 

 
La Sra. Capdevila explica els conceptes de deute i de dèficit. Entenent per deute la 
quantitat que es deu al banc perquè te l’ha prestat, i per dèficit la quantitat que gastes 
per sobre del pressupost previst. Deixant clars aquests conceptes, explica que el deute 
públic espanyol és del 65,9% del PIB (producte interior brut), del qual el 75,7% 
correspon a l’Administració central de l’Estat, el 19% a les administracions 
autonòmiques i només el 5,3% als ajuntaments de tot l’estat espanyol (uns 9.000, 
aproximadament). Pel que fa els ingressos de la Generalitat de Catalunya, s’han reduït 
des de l’any 2010 de la manera següent: 2010 – 27.221.945 €; 2011 – 22.093.418 €; i 
es preveu que en el 2012 seran de 20.055.481 €. Això ha suposat que durant l’any 
2011, i concretament a partir del mes de juliol, s’hagi dut a terme una contracció 
important de la despesa per no tenir dèficit, cosa que ha afectat molt directament als 
ajuntaments de Catalunya. 
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Com a novetat d’aquest any, s’explica la creació del Fons extraordinari de solidaritat, 
d’uns 505.000 €, que es generaria gràcies a la recaptació d’un 1% més en els impostos 
i taxes, per destinar-ho al desenvolupament de polítiques socials, com les prestacions 
econòmiques o les beques de menjador. 
 
Hi han tres aspectes que el govern municipal ha volgut prioritzar a l’hora d’elaborar el 
pressupost per aquest 2012: educació, promoció econòmica i serveis socials.  
 
Les més significatives són les que es detallen a continuació, tenint en compte que per a 
algunes es rebran subvencions externes i per això es disposa de més capital. 
 

• Promoció econòmica (Cal Molins, etc.): 80.000 € 
 

• Centre d’Empreses de Can Roqueta: 100.000 € 
 

• Pla de Barris: 490.731 € 
 

• Parc Agrari i la Salut: 180.020 € 
 

• Residus: 2.290.557 € 
 

• Espai i via pública: 1.355.010 € 
 

• Mobilitat i transport públic: 1.410.020 € 
 

• Poliesportiu Olímpia: 1.250.000 € 
 

• Camp de futbol de Torre-romeu i altres instal·lacions: 250.000 € 
 

• Equipaments culturals i educatius: 575.000 € 
 

• Descentralització de la policia municipal: 100.000 € 
 
Pren la paraula el Sr. Josep Abellán, que passa a explicar el tema de les ordenances 
fiscals. Comenta que com a criteri general els impostos s’apugen un 3%. Aquest any, 
de manera excepcional, s’afegeix un 1% addicional, que es dedicarà íntegrament al 
Fons extraordinari de solidaritat, i que no serà d’aplicació a tots els impostos. Informa 
que el Grup Municipal de CiU ha demanat la creació d’una comissió de seguiment per 
controlar com s’administra aquest fons. 
 
Pel que fa les taxes, indica que no totes tindran un increment del 3%. Per exemple, pel 
que fa la taxa sobre serveis del Cementiri municipal, el manteniment dels nínxols només 
s’incrementarà un euro. 
 
Una de les taxes que més ressò ha tingut als barris és la que es refereix a la utilització 
privativa d’equipaments cívics. La seva aplicació final ha estat objecte de negociacions 
entre l’Ajuntament, les entitats i els grups polítics municipals. S’havia previst inicialment 
que les activitats on hi ha contraprestació monetària, que fins ara estaven exemptes de 
pagament al 100% passessin a cobrar-se amb una bonificació del 50%. Després 
d’algunes aportacions fetes, el cobrament de l’ús privatiu es farà en funció del tipus 
d’activitats. Així doncs, quan es faci una activitat per la qual es cobri, la bonificació serà 
del 50%; si les característiques de l’activitat no permeten tenir un quòrum de més de 10 
persones, la bonificació serà del 75% i, si les activitats no tenen cap cost econòmic o bé 
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només es cobra per les despeses de material i a més els monitors són voluntaris, l’ús 
quedarà exempt de pagament al 100%. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila aclareix que s’ha volgut regular aquestes activitats per no 
permetre els usos abusius, ja que hi havia casos en què darrere de l’acció cívica hi 
havia una activitat econòmica. No és el cas de les activitats que s’organitzen al Centre 
Cívic de la Creu de Barberà, però remarca que s’han produït alguns casos d’això en 
altres centres cívics. 
 
El Sr. Josep Abellán continua l’explicació detallant que la taxa per estacionament de 
vehicles a les vies públiques en les zones blaves pujarà un 9,92%. No obstant això, es 
vol crear una nova targeta de prepagament, que implicaria un descompte del 6,7% 
sobre la nova tarifa. 
 
Hi haurà un increment del 5% per les parades dels mercats i les parades dels encants 
ambulants. I una novetat és l’ordenança que permetrà el cobrament d’una taxa per tenir 
caixers automàtics a les vies públiques. 
 
El Sr. Josep Abellán afegeix que per facilitar el pagament als ciutadans, es proposa 
algun canvi en el calendari, com per exemple el fraccionament del pagament de l’IBI en 
quatre vegades (juny, juliol, setembre i octubre), així com el fraccionament de l’IAE i les 
taxes de residus en dos cops. Fins ara aquesta possibilitat no es contemplava.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila dóna pas a un torn de paraules. 
 
El Sr. Mohamed Eddabouzi, vocal d’altres entitats, creu que l’Ajuntament de Sabadell ja 
treballa en la contenció de la crisi econòmica des de l’any 2008. Comenta que veu en el 
seu entorn gent molt preocupada i vol saber què fa el sector bancari en Sabadell per 
sortir de la crisi. Creu que el conflicte entre els grups polítics dificulta la sortida i 
comenta finalment que cal apostar per ampliar les ofertes de treball. 
 
El Sr. Joan Gasull, vocal de les entitats juvenils, reflexiona sobre el fet que s’hagi previst 
fer retallades més grans i com se’n veurà afectada l’associació Ludoteca Margarida 
Bedós, que ofereix un servei als ciutadans. Explica que de moment encara no han 
cobrat els serveis prestats des de fa sis mesos. Manifesta els inconvenients que 
comporta no poder cobrar les subvencions atorgades fins que no han justificat tota la 
despesa. Comenta que tot i que s’hagi de retallar el pressupost destinat a les festes 
majors de barri, ha de ser una prioritat mantenir-les. Creu viable poder dur-les a terme 
amb una participació voluntària per part de les entitats dels barris.  
 
La Sra. Montserrat Capdevila respon al Sr. Mohamed Eddabouzi sobre l’aportació que 
fan les entitats econòmiques per sortir de la crisi. Comenta el cas concret del Banc i la 
Caixa de Sabadell, que, tot i que aquesta última està intervinguda, es treballa per no 
perdre el patrocini que porten a terme. Explica que des de Banc de Sabadell s’està fent 
una correcta gestió econòmica, fins al punt que han pogut participar del rescat de Caixa 
del Mediterrani. Concretament a les arques de l’Ajuntament, participen pagant l’IAE, per 
fer l’activitat econòmica a la ciutat de Sabadell, i a partir d’ara també hauran d’assumir 
el pagament de la taxa per tenir caixers a la via pública.  
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Pel que fa l’ampliació de la borsa de treball, aquesta oferta es basa en el fet que les 
empreses facin oferiments. Actualment hi ha 19.000 aturats a Sabadell, 75.000 a la 
comarca del Vallès Occidental i més de 600.000 a tota Catalunya, i per tant serà 
complicat aconseguir feina per a tothom de manera immediata. Des de l’Ajuntament 
s’està treballant per continuar oferint serveis complementaris a les empreses, com és la 
formació dels treballadors. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila respon al Sr. Joan Gasull que el que estan patint les 
entitats són les tensions de tresoreria, i que aquestes s’intenten resoldre amb les 
pòlisses de crèdit. Estan sorgint nous productes econòmics per fer front a aquestes 
tensions i, per sort, quan l’Ajuntament fa un concurs per rebre ofertes de les entitats de 
crèdit, encara es presenten ofertes, cosa que en altres ciutats ja no està passant. 
 
El Sr. Josep Abellán aclareix que l’endarreriment en els pagaments es deu a tres 
factors. El primer són les restriccions legals sorgides perquè s’ha endurit la llei que 
controla els fluxos de tresoreria a les administracions locals. En segon factor és que el 
que hi ha “efectivament recaptat” (diners de caixa) ha baixat i a més actualment hi ha 
més morositat, i per últim, hi ha un fort endarreriment en el pagament per part d’altres 
administracions públiques. Tenint en compte tots aquests condicionants, s’està 
treballant perquè la crisi afecti el mínim possible les entitats. Sense donar cap data 
concreta, afirma que els pagaments es podran fer a mitjans gener o durant el mes de 
febrer. 
 
El Sr. Joan Gasull comenta que pel que fa la fiança que han d’abonar anticipadament 
per poder presentar un nou projecte a l’Ajuntament, creu que s’hauria de revisar per tal 
que fos possible que t’ho traguessin d’una de les mensualitats, a posteriori. 
 
La Sra. Montserrat Cadevall explica que ve regulat per la Llei de contractes.  
 
 

3. Comunicacions 
 
La Sra. Montserrat Capdevila explica que sobre la rehabilitació del Mercat de 
Campoamor, en el ple del dimecres 13 de desembre s’aprovarà en un punt de l’ordre 
del dia la modificació de la qualificació dels terrenys. Pren el compromís d’explicar el 
projecte del mercat amb detall als vocals del Consell del Districte quan estigui enllestit. 
 
Informa que en les darreres setmanes s’han mantingut diverses reunions amb les 
entitats veïnals del Districte per tractar el tema de la seguretat ciutadana. Remarca que 
una de les inversions que s’ha previst per al 2012 és la descentralització de la policia 
municipal. D’altra banda, informa que des de la Policia Municipal i els Mossos 
d’Esquadra aquests dies s’estan posant en marxa les campanyes especials de Nadal. 
 
Pel que fa el control de seguretat que es porta a terme a l’entorn de l’estació de Renfe 
Sud, en aquests moments es manté amb intensitat per evitar molèsties als veïns. 
 
Informa que la fira per a infants que s’ha instal·lat a la pl. de la Creu de Barberà es 
retirarà a finals de desembre, per tal que l’ambaixador dels Reis Mags d’Orient s’hi 
pugui instal·lar còmodament. 
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Informa que en el ple del Consell del Districte del mes de gener es debatran les 
possibles propostes dels candidats a Medalla d’Honor del Districte, i recorda que l’any 
passat l’AV de la Creu de Barberà va fer una proposta que estaria bé recuperar. 
 
 

4. Torn obert de paraules 
 
La Sra. Conxita Membrives, vocal de l’AV de les Termes, reclama que no hi ha 
vigilància al barri, i que avui mateix a les 17.30 h hi ha hagut un incident i no ha rebut 
resposta de policia. 
 
El Sr. Juan Egea, vocal de l’AV de Campoamor, comenta que entre el mes d’agost i 
novembre han entrat quatre vegades a robar al pàrquing de c. de Pardo Bazán. 
 
El Sr. Antonio Cuevas, de l’AV d’Espronceda, comenta que fa uns dies el van assaltar 
tres dones a l’ascensor de casa seva, i li van prendre 300 €. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila els recorda la necessitat de denunciar tots aquests fets a 
la policia, bé sigui la municipal, bé siguin els Mossos d’Esquadra. 
 
La Sra. Montserrat Capdevila desitja unes bones festes de Nadal a totes les persones 
presents. 
 
 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 

La secretària delegada     Vist i plau 
        La presidenta 


